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VERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 4 OKTOBER 2007 VAN DE 

COMMISSIE SAMENLEVING 

 

 

Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 

De heren Elbers (SP), Hagen (VVD), Schouten (Partij Spaarnestad), Pen (CDA), De Ridder 

(PvdA), Roos (SP), Vreugdenhil (CU-SGP), en de dames De Jong (GroenLinks), Keesstra-

Tiggelman (CDA), Kropman (PvdA), Van Limbeek (Axielijst), Özogul (SP) en Van Zetten 

(D66)  

 

Mede aanwezig: de dames Van der Molen (wethouder) en Taets van Amerongen-Ingram 

(secretaris), de heren Mulder (voorzitter) en Divendal (wethouder) 

 

Verslag: Pieter van den Hout (Notuleerservice Nederland) 

 

 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 

De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering van de commissie Samenleving en heet 

iedereen van harte welkom. Hij meldt dat de heer Hiltemann is verhinderd om in deze 

vergadering als voorzitter te fungeren, en dat hij deze taak op zich neemt deze avond. 

Aan de commissieleden zijn aan het begin van deze avond twee stukken uitgereikt: een brief 

van de werkgroep Haarlem van de Partij van de Dieren en de beantwoording op technische 

vragen van de heer Pen over de extra middelen voor de aanpak van wachtlijsten WSW. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat de nieuwe minimanota op 16 oktober in het college 

wordt behandeld en daarna aan de commissie wordt toegestuurd, zodat deze kan worden 

betrokken bij de begrotingsbehandeling. 

 

2. Spreektijd voor belangstellenden (over niet op de agenda staande onderwerpen) 

 

Insprekers zullen inspreken bij het agendapunt 8, Brieven van de Partij voor de Dieren. 

 

3. Vaststellen agenda 

 

De vergadering gaat akkoord met de voorgestelde agenda. 

 

4. Concept-verslag van de commissie Samenleving d.d. 13 september 2007 
 

Pagina 4, voorlaatste alinea: Mevrouw Van Zetten vraagt om de zin “Het is zorgelijk dat 

doorcentralisatie na tien jaar nog niet gerealiseerd is”, te vervangen door: “Ik vind het jammer 

dat het meerjarenonderhoudsplan niet beschikbaar is.” Verder meldt zij dat het in de laatste 

zin van deze alinea niet over de doorcentralisatie ging, maar over de nulmeting. In deze zin 

'doorcentralisatie' vervangen door '0-meting’ en wordt toegevoegd dat zij het royaal vindt dat 

de gemeente zoveel bijdraagt. 

 

Pagina 6, eerste alinea, vijfde en zesde regel: Wethouder Van der Molen vraagt om de zin 

“Mensen met een bijzondere bijstandsuitkering kunnen zelfs in termijnen betalen” te 

vervangen door: “Alle mensen die een inburgeringscursus volgen, kunnen deze in termijnen 

betalen. Mensen met een WWB-uitkering betalen niets.” 

Met deze wijzigingen en aanvulling stelt de vergadering het verslag van de 

commissievergadering van 13 september jongstleden vast. 
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5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 
 

Mevrouw Kropman, mevrouw Keesstra en de heer Pen melden dat zij vragen hebben voor de 

rondvraag. 

 

6. Extra middelen voor de aanpak wachtlijsten WSW 

 

Mevrouw De Jong vindt het een goede zaak dat er extra gelden komen om de WSW-

wachtlijsten weg te werken. Zij vraagt of voor mensen met een WWB-uitkering de 

sanctieverordening van toepassing is.  

 

Wethouder Van der Molen antwoordt dat als mensen in dienst komen bij Paswerk en een 

salaris krijgen uitbetaald en voor hen daarom de sanctieverordening niet meer van toepassing 

is. 

 

De heer Hagen vindt het goed dat de regeling leidt tot een daling van het aantal 

bijstandsgerechtigden. Hij wijst erop dat men op landelijk niveau probeert om meer mensen te 

laten werken. Bij de WSW gaat het om een bijzondere dagbesteding. Voor veel mensen die 

van deze regeling gebruikmaken is het niet in hun belang om uit te stromen.  

 

Wethouder Van der Molen geeft hierop als reactie dat uittreding op vrijwillige basis 

geschiedt.  

 

Volgens de heer Pen blijkt niet duidelijk uit de nota dat het om vervroegd pensioen gaat. Hij 

vraagt zich af of het slim is om mensen met vervroegd pensioen te sturen. Daarmee lekt 

kwaliteit van oudere werknemers weg. Voorts begrijpt hij het antwoord niet dat mensen 

ontslag krijgen, maar op de wachtlijst blijven staan.  

 

Wethouder Van der Molen meldt dat de gemeente uit het werkdeel extra plekken betaalt. Als 

een echte WSW-plek vrijkomt, stroomt iemand die tot dat dan toe door de gemeente is 

betaald, door naar de vrijgekomen WSW-plek.  

 

De voorzitter vraagt of de commissie akkoord gaat met het voorstel.  

 

De commissie gaat het akkoord met het voorstel. Het kan als hamerstuk in de raad worden 

behandeld. 

 

7a. Actielijst t.b.v. de vergadering van 4 oktober 2007 

 

Pagina 3, nummer 71 (Wmo: Wethouder Van der Molen zegt toe dat het huidige 

voorzieningenniveau zal worden gehandhaafd. Er zal wel nader gekeken worden naar het 

verstrekkingenniveau): Wethouder Van der Molen geeft aan dat dit een bespreeknotitie is 

geweest. De voorstellen komen nog. Mevrouw De Jong wil graag dat deze actie wordt 

vastgehouden.  

 

Pagina 11, nummer 378: Mevrouw Kropman wijst erop dat hier een stuk tekst is 

weggevallen. De actie moet wat haar betreft worden gehandhaafd. 

 

Pagina 17, nummer 460 (Een concreet voorstel t.a.v. de besteding van de kabelgelden 2007 

zal naar de commissie worden gezonden. Toevoeging 8-3-2007 (CU-SGP): de kabelgelden 

kunnen worden besteed aan de aangenomen motie voor een vertrouwenspersoon voor 

vrouwen in de prostitutie): De heer Vreugdenhil meldt dat hij geen toezegging van 

wethouder Van der Molen nodig heeft, maar van burgemeester Schneiders. Hij wil graag 

weten hoeveel geld uit het UPC-budget beschikbaar is. Als er duidelijkheid bestaat over het 
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beschikbare bedrag, kan hiermee iets worden gedaan in de begrotingsbehandeling. De CU-

SGP wil ieder jaar worden herinnerd aan de besteding van de UPC-gelden. 

 

Pagina 27, nummer 662 (Verzocht is om investering in velden bij Kon. HFC alleen te laten 

gebeuren als meisjes en dames dezelfde rechten hebben als mannen en jongens van Kon. 

HFC. Rapportage meisjesvoetbal HFC volgt (Motie D66)): Mevrouw Van Zetten geeft aan 

dat zij pas een investering in de velden van HFC zou willen als zij meisjes ook echt op het 

voetbalveld ziet staan. Voor wat betreft de investering uit het investeringsplan gaat het om 

investeringen die in de toekomst nog moeten worden gedaan. Wethouder Van der Molen 

antwoordt dat meisjes nu bij HFC mogen voetballen en dat de investering uit het IP is 

geëffectueerd.  

 

Wethouder Van der Molen meldt dat er toezeggingen in de actielijst staan inzake Radius. 

Deze zijn niet meer van kracht. Zij vraagt of deze punten van de actielijst kunnen worden 

afgehaald. De heer Hagen vraagt of deze toezeggingen op een rij onder elkaar kunnen worden 

gezet, waarna ze van de actielijst kunnen worden afgehaald. De wethouder gaat hiermee 

akkoord. 

 

Mevrouw Kropman vraagt wat welk nummer, 608 of 661, de actuele stand van zaken 

weergeeft. Wethouder Divendal  meldt dat hetgeen in nr. 661 staat opgenomen de meest 

recente informatie is.    

 

7b. Jaarplanning t.b.v. de vergadering van 4 oktober 2007  

 

Mevrouw Kropman meldt dat zij niet gelukkig is met de ongelijke spreiding van de 

onderwerpen.  

 

Wethouder Van der Molen meldt dat bewust de keuze is gemaakt om alle verordeningen 

samen te voegen.  

 

De heer Hagen heeft er geen bezwaar tegen dat de verordeningen zijn samengevoegd. Hij 

vraagt of de punten waarop wordt voorgesteld om eerdere verordeningen te wijzigen, goed 

aan te geven. De wethouder vindt dit een goede suggestie. 

 

8. Brieven van de Partij voor de Dieren d.d. 18 juli inzake het niet meer verlenen van 

vergunningen aan circussen met dieren en d.d. 22 augustus inzake het fokbeleid van 

de kinderboerderijen 

 

De voorzitter geeft het woord aan de insprekers op dit punt.  

 

De heer Bram van Dieren spreekt in namens de werkgroep Haarlem van de Partij voor de 

Dieren. Hij wijst erop dat op kinderboerderijen structureel te veel dieren worden gefokt. Deze 

kunnen niet allemaal worden opgenomen op de kinderboerderijen. De dieren komen dan 

elders terecht, vaak op een plek die niet goed is voor het dierenwelzijn. Volgens spreker 

moeten kinderboerderijen een voorbeeld geven voor wat betreft het fokbeleid. 

 

Mevrouw Belinda van der Kort geeft aan dat dieren te weinig ruimte hebben in het circus. 

Ook is niet duidelijk hoe de dieren worden getraind. Wetenschappers stellen dat er sprake is 

van een aangetast dierenwelzijn. Zij vraagt de commissie voor te stellen om met een verbod te 

komen op circussen met dieren in Haarlem.  

 

Mevrouw De Jong merkt op dat zij nog nooit heeft gehoord van een fokbeleid op 

kinderboerderijen. Zij wil dat er een dierenwelzijnsbeleid komt. Voor een goed fokbeleid 

suggereert zij dat mannetjes- en vrouwtjesdieren op een kinderboerderij apart van elkaar 

moeten worden gehouden. 
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De insprekers suggereren castratie van dieren als mogelijkheid. Verder zou een apart 

bokkenweitje kunnen worden gemaakt. Maar daar moeten de bokken dan ook wel blijven.  

 

Mevrouw Van Zetten vraagt de insprekers wat moet gebeuren met de wilde dieren die nu in 

de circussen verblijven.  

 

Volgens inspreekster Van der Kort kan daarvoor naar goede opvang in dierentuinen of elders 

worden gekeken. 

 

Volgens mevrouw De Jong gebeurt er al veel voor de dieren, maar de gemeente heeft ook 

wettelijke taken. Nooit is op een rij gezet welke taken de gemeente uitvoert. GroenLinks 

steunt het voorstel om circussen met dieren uit de gemeente te weren. Misschien kan de 

commissie met een overgangsregeling komen. In Haarlem heeft het kerstcircus een traditie. 

Er zou moeten worden gekeken naar circussen die niet met dieren werken. Als er een 

dierenwelzijnsnota komt, moet voor kinderboerderijen goed naar de natuur- en milieueducatie 

worden gekeken. Voorts moet daarin de vraag aan de orde komen of in kinderboerderijen een 

fokplaats moet komen. 

 

De heer Hagen wijst erop dat een motie over het weren van circussen met dieren in de 

gemeente eerder is afgewezen.  

 

Wethouder Divendal geeft aan dat hij de discussie over kinderboerderijen in de raad afwacht. 

8 november is er een studiedag, waarbij de beheerders van kinderboerderijen samenkomen. 

Mogelijk kan ook daar een discussie worden gevoerd. Over de circussen met dieren in de stad 

meldt hij dat procedureel vorig jaar bij de behandeling van de kadernota een motie is 

verworpen. De wethouder is blij dat er een vergunning is voor circus Renz op de grond van 

het Recreatieschap. Hij wijst erop dat de minister een brief heeft gestuurd aan de Tweede 

Kamer waarin wordt gemeld dat gemeentes niet bevoegd zijn om circussen te weigeren. Hij 

geeft aan dat alle dieren in circussen aan de wettelijke eisen voldoen. 

 

Mevrouw De Jong suggereert dat de gemeente de circussen met dieren ook niet hoeft te 

verbieden, maar zou kunnen weigeren om een vergunning af te geven. Zij meldt dat zij de 

brieven van de Partij voor de Dieren heeft aangegrepen om een initiatiefvoorstel te doen. Zij 

doet nu slechts een aankondiging voor een initiatiefvoorstel. Zij gaat ervan uit dat het 

initiatiefvoorstel zal terugkomen in de commissie. Zij heeft het initiatiefvoorstel naar de 

burgemeester gestuurd. 

 

Mevrouw Van Limbeek sluit zich aan bij GroenLinks. Er moet volgens haar een visie komen 

op dierenwelzijnsbeleid. Behalve voor dieren is dit ook voor mensen van belang. Er zou een 

ondergrens moeten komen voor wat nog kan met dieren. Mevrouw Van Limbeek wijst op 

verschillende wantoestanden in circussen. Circussen zijn vanwege deze wantoestanden niet 

alleen slecht voor dieren, maar ook voor kinderen. Kinderen moeten immers leren om goed 

om te gaan met dieren. De Axielijst wil dat dierencircussen uit de stad worden verbannen.  

 

Volgens de heer Schouten is er sprake van 'geneuzel'. Mensen kunnen dieren alleen iets leren 

door ze veel liefde te geven. Dat is dus ook wat gebeurt in circussen. 

 

De heer Hagen voelt mee met de aandacht voor dieren en wil dat de bescherming van dieren 

formeel wordt vastgelegd. Maar hij wil dat hierbij slechts de kaders worden aangegeven en 

dat de eisen minimaal zijn. Volgens de heer Hagen hoort circus Renz bij Haarlem. Hij denkt 

dat dit circus aan de eisen voldoet. De VVD heeft geen principiële bezwaren tegen dieren in 

circussen. Zelf heeft hij door het bezoeken van circussen respect gekregen voor dieren. Een 

eventuele motie voor het verbieden van dierencircussen zal de VVD niet steunen. Over 

kinderboerderijen meldt hij dat hij benieuwd is of er een fokbeleid is geformuleerd. Op 
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voorhand ziet hij in ieder geval geen probleem. Er is handel in dieren. De handel mag geen 

doel op zichzelf zijn van kinderboerderijen, maar zij mogen er wel aan meedoen.  

 

Mevrouw Kropman vraagt of het mogelijk is om criteria te formuleren om vergunningen 

voor dierencircussen te weigeren. 

 

De heer Pen vraagt zich af hoe dierenwelzijn kan worden geobjectiveerd. Hij gaat ervan uit 

dat er goed wordt gecontroleerd op dierenwelzijn. Een belangrijk punt vindt hij hoe wordt 

omgegaan met dieren die illegaal worden gehouden. De moeilijkheid is dat daarvoor achter de 

deur moet worden gekeken. Spreker weet niet of er een specifiek beleid op kinderboerderijen 

moet komen. 

 

Volgens mevrouw Keesstra is iedereen vrij om naar een circus te gaan.  

 

Mevrouw Van Limbeek meldt dat zij flyers heeft uitgedeeld bij circussen over de 

behandeling van dieren. De informatie die zij gaf had effect op de bezoekers. Zij schrokken 

van wat zij lazen over de behandeling van dieren in circussen.  

 

De heer Vreugdenhil vindt het een goede zaak dat men zich bezint op het welzijn van dieren. 

Over het fokken meldt hij dat de gemeente de natuur niet zou moeten belemmeren. Voorts 

vindt hij dat de gemeente geen commercie moet bedrijven met dieren. Wel mag zij deze 

verkopen.  

 

De heer Roos geeft aan dat de SP voor een welzijnsnota voor dieren is. Hij kan meevoelen 

met de Partij voor de Dieren. Anderzijds wil hij dat tegemoet wordt gekomen aan kinderen 

die iets beleven aan dieren in circussen en op kinderboerderijen.  

 

Wethouder Divendal meldt dat hij de werkgroep in contact zal brengen met de groep 

beheerders van kinderboerderijen. Hij zal hen vragen om een discussie aan te gaan. Over 

dierencircussen heeft de raad eerder een uitspraak gedaan. Er zal nog apart worden gesproken 

over de welzijnsnota voor dieren. Overigens vindt hij dat men zich moet afvragen of overal 

beleid op moet komen.  

 

De heer De Ridder wijst erop dat het aan voorwaarden verbinden van een vergunning nog 

iets anders is dan verbieden. 

 

Wethouder Divendal wijst erop dat als een vergunning alleen wordt verleend als er geen 

dieren in het circus mogen optreden, er feitelijk sprake is van een verbod. De minister geeft 

die ruimte niet voor gemeentes om een dergelijk verbod in te stellen. 

 

De voorzitter geeft mevrouw De Jong de gelegenheid voor een slotwoord. 

 

Mevrouw De Jong merkt dat er een aantal medestanders is voor haar initiatiefvoorstel. Zij 

calculeert in dat er veel tijd mee zal zijn gemoeid. Het betreft veel verschillende onderwerpen. 

Met deze bespreking in de commissie is alvast een voorschot genomen op het 

initiatiefvoorstel.  

 

9. Overlastmetingen in de Gravinnesteeg en omgeving en evaluatie Convenant 

gebruiksruimte Brijder Verslavingszorg 

 

De heer De Ridder meldt dat het rapport dat er ligt laat zien dat het beleid succesvol is 

geweest. De overlast is niet toegenomen. Men is tevreden over de informatie van de 

gemeente. Een punt van zorg kan wel zijn dat het succes kan wegzakken, de opvang van 

verslaafden moet daarom hoog op de agenda blijven. De gemeente moet stil blijven staan bij 

de afspraken die zijn gemaakt. 
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De heer Hagen geeft aan dat de VVD verheugd is dat het beleid blijkt te werken. Wel hoort 

hij negatieve geluiden over de nachtopvang. Hij vraagt hoe het college daar tegenover staat. 

Consistente handhaving heeft effect. Hij suggereert om deze handhaving uit te breiden tot 

dagopvang, nachtopvang en gebruikersruimtes. 

 

De heer Vreugdenhil meldt dat de CU/SGP tegen gebruikersruimtes is. Hij kan echter niet 

ontkennen dat het beleid succesvol is. Hij is blij dat het convenant werkt. Het mag echter geen 

vrijbrief zijn om gebruikers hier altijd te plaatsen.  

Mevrouw Özogul is tevreden met de uitkomst de van de overlastmeting. 

 

Wethouder Van der Molen meldt dat er een frisse nieuwe wind door de Brijderstichting 

waait. Er zijn op die locatie weinig klachten binnengekomen. Het onderzoek zal worden 

volgehouden.  

 

10. Rondvraag 

 

Mevrouw Kropman herinnert de wethouder eraan dat zij haar best zou doen om 

jongerencentrum Prisma, in Schalkwijk, weer te openen.  

 

Wethouder Van der Molen geeft aan dat zij het jongerencentrum inderdaad weer wil openen. 

Echter niet alleen voor Marokkaanse jongeren, ook voor andere jongeren.  

 

Mevrouw Kropman vraagt wat er gebeurt in de tijd totdat het centrum weer wordt geopend. 

Er is immers weinig voor Marokkaanse jongeren.  

 

Wethouder Van der Molen verwacht dat het niet lang zal duren voordat het jongerencentrum 

haar deuren zal openen. Maandag 8 oktober zal zij nagaan hoe het ermee staat.  

 

Mevrouw Keesstra meldt dat zij een gesprek heeft gehad met de heer De Wit van de Wmo-

raad. Zij oppert het idee dat het goed zou zijn als de raadsleden een lijst zouden hebben met 

de naam- en adresgegevens van de Wmo-raadsleden, zodat zij bereikbaar zijn. Voorts stel zij 

voor om de wisselwerking tussen de Wmo-raad en de commissie Samenleving te activeren. 

Zij suggereert om aan de Wmo-raad door te geven wanneer er een punt is geagendeerd dat 

over de doelgroep van de Wmo gaat.  

 

Mevrouw Kropman vraagt zich af of dit niet bevoogdend is. De leden van de Wmo-raad zijn 

hiervan wel op de hoogte. 

 

Wethouder Van der Molen wijst erop dat alle beleidsnota's bij de Wmo-raad komen. Zij is 

het enigszins eens met mevrouw Kropman. Het staat de leden van de commissie vrij om 

contact te zoeken met de leden van de Wmo-raad. Wel lijkt het haar een goed idee om de 

Wmo-raad te laten vertellen hoe het gaat.  

 

De heer Pen stelt kort een geval aan de orde van een huisuitzetting. 

 

10. Agenda komende commissievergadering(en) 

 

Wordt niet besproken.  

 

11. Sluiting vergadering 

 

De voorzitter sluit de vergadering. 


